

**PRESS RELEASE (version française suit)**

***Lowertown Community Association Celebrates Heritage Recognition for Macdonald Gardens Park***

OTTAWA, Ontario– August 11th, 2017

On **August 15 from 5-8 p.m.**, Lowertown Community Association will celebrate the City of Ottawa's heritage recognition for Macdonald Gardens Park with a community party and heritage walk at the park on 99 Cobourg Street.

Sponsored by the Lowertown Community Association with significant funding from the Ottawa Community Foundation and various Lowertown businesses and organizations, the event will highlight the history of the park and surrounding neighbourhood through various family-friendly **heritage themed activities**, such as games for children, Heritage Bingo, a bagpiper performance, self-guided heritage walking tours, a 1914 Ford-T model (built the same year as the park) alongside a 2017 Porsche, a model OTC streetcar and a cake-cutting ceremony by City Councillor Mathieu Fleury.

Macdonald Gardens has been a greenspace for Lowertown residents to enjoy for over a hundred years and was recently designated as a heritage site by City Council on June 14.

The designation was a result of a long-running community initiative by the Lowertown Community Association to preserve and recognize the valuable history of the Lowertown East neighbourhood.

Nancy Miller-Chenier, co-chair of the Lowertown Community Association Heritage Committee, says, "While all of Canada marks a significant 150th anniversary, the Lowertown Community Association is celebrating the heritage designation of Macdonald Gardens Park. This important urban green space was designed by Frederick G. Todd as part of a vision for our country's capital and we enjoy its numerous features on a daily basis. As residents, we continue to take pleasure in the iconic stone summer house with its view to Parliament Hill, its mature trees, its winding paths and other reminders of his design. The event on August 15 is an opportunity for the community to get together to recognize the park's rich history and to plan for its future."

The Lowertown Community Association is excited to be celebrating this milestone of the neighbourhood's rich history with fellow community organizations and the public.

The LCA would like to thank our event sponsors including: Ottawa Community Foundation, Lowertown Community Resource Centre, Marks Motors of Ottawa, Ottawa Public Library, Linden House Theatre Company, Downtown Rideau BIA, 3 Brothers Shawarma and Poutine, Shannel Hair Design, Ottawa International Animation Festival, Streetcar 696, Ecology Ottawa, Ottawa Little Theatre, Bridgehead, Bill and Elizabeth Gibb and our elected representatives in Ottawa-Vanier.

**Program of activities (99 Cobourg Street, 5-8pm)**

1. Bagpiper performance (5-6pm)
2. Self-guided and guided walking tours (all event)
3. Heritage Bingo (present will be Ottawa-Vanier MP / MPP)
4. Facepainting (5-7pm)
5. Ottawa Public Library (childrens' craft, book reading)
6. Cake cutting / Speeches by Mathieu Fleury (6-7pm)
7. Vintage cars – Ford – T models from 1914 (all event)
8. Porsche car provided by Mark Motors of Ottawa (all event)
9. 696 street car replica (all event)
10. Ecology Ottawa tree give away (all event)
11. Girls' choir performance
12. Lady Borden impersonation (all event)
13. Kids' parachute games (all event)
14. Activity for dog owners and their furry friends (all event)
15. Displays from the Wallis House and others (heritages buildings nearby)

For more information or interviews, check out the event on the [Lowertown Community Association's blog](#):

(<http://www.lowertown-basseville.ca/blog/macdonald-gardens-heritage-celebration>)

Email: [MGPark2017@gmail.com](mailto:MGPark2017@gmail.com), or contact Thierry Harris at 613-244-0641.

## **COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

### ***L'Association Communautaire de la Basse-Ville fête la désignation patrimoniale du Parc Macdonald Gardens***

Ottawa, le 11 août 2017.

**Le 15 août de 17h à 20h** aura lieu une célébration et une visite guidée dans le cadre de la désignation patrimoniale du parc Macdonald Gardens. L'événement est organisé par l'Association Communautaire de la Basse-Ville et se passera au Parc Macdonald Gardens, 99 rue Cobourg.

Commandité par L'Association avec des dons importants de la Fondation Communautaire d'Ottawa ainsi que des organismes et entreprises situés dans la Basse-Ville, la fête marquera l'histoire patrimoniale du parc et ses environs. Des activités à thème patrimoniale pour toute la famille incluent des visites auto-guidées et guidées du parc, des jeux pour les enfants, un bingo à thème patrimoniale, une performance d'un joueur de cornemuse, des voitures d'époque modèle Ford T de 1914 (construite la même année que le parc actuel) ainsi qu'une Porsche 2017, un tramway d'époque format miniature et une cérémonie de coupe de gâteau animé par conseiller municipal Mathieu Fleury.

Ça fait plus de cent ans que le parc Macdonald Gardens est un espace vert situé dans la Basse-Ville. Le parc a récemment reçu la désignation patrimoniale de la ville d'Ottawa (le 14 juin 2017).

Nancy Miller-Chenier, co-présidente du comité patrimoniale de l'Association Communautaire de la Basse-Ville: "Pendant que tout le Canada célèbre l'anniversaire du 150<sup>ième</sup>, l'Association Communautaire de la Basse-Ville célèbre la désignation patrimoniale du parc Macdonald Gardens. Cet important espace vert urbain a été conçu par Frederick G. Todd dans le cadre d'une vision pour notre capitale nationale et la communauté prend un grand plaisir à l'utiliser de façon quotidienne. En tant que résidents, nous continuons à apprécier son emblématique maison de pierre, construite en vue du Parlement, ses arbres matures et ses nombreux chemins sinueux. L'événement le 15 août sera une opportunité de célébrer ensemble la riche histoire du parc et son plan pour l'avenir."

L'Association Communautaire de la Basse-Ville est fière de célébrer avec de nombreux organismes communautaires ainsi que le grand publique ce point tournant dans la riche histoire de notre communauté.

L'Association veut remercier tous les commanditaires et partenaires de l'événement: Fondation Communautaire d'Ottawa, le Centre communautaire de la Basse-Ville, Marks Motors Ottawa, la Bibliothèque municipale d'Ottawa, Linden House Theatre Company, Downtown Rideau BIA, 3 Brothers Shawarma and Poutine, Shannel Hair Design, Le Festival Internationale d'animation d'Ottawa, Streetcar 696, Ecology Ottawa, Ottawa Little Theatre, Bridgehead, Bill et Elizabeth Gibb, ainsi que nos élus politiques d'Ottawa-Vanier.

### **Programmation (99 rue Cobourg, 17h à 20h)**

1. Performance d'un joueur de cornemuse (17h-18h)
2. Visite auto-guidée et guidée (tout au long de l'événement)
3. Bingo patrimonial (en présence des représentantes élues d'Ottawa-Vanier (provincial et fédéral))
4. Maquillage de visage (17h-19h)
5. Bibliothèque municipale d'Ottawa (activité artisanale pour enfants, lecture de livre)
6. Coupe de Gateau / Allocution du conseiller municipal Mathieu Fleury (18h)
7. Voiture d'époque modèle Ford-T de 1914 (tout au long de l'événement)
8. Voiture Porsche Cayenne Hybride 2017 courtoisie de Mark Motors d'Ottawa (tout au long de l'événement)
9. Tramway réplique d'époque du groupe 696 (tout au long de l'événement)
10. Distribution gratuites d'arbres courtoisie d'Ecology Ottawa
11. Performance d'une chorale de filles
12. Performance d'imitation de Lady Borden (tout au long de l'événement)
13. Activité de parachute pour enfants (tout au long de l'événement)
14. Activité pour les propriétaires de chiens ainsi que leurs amis quatre pattes (tout au long de l'événement)
15. Participation de la Maison Wallis et autres (édifices à caractère patrimonial situés près du parc Macdonald Gardens)

Pour plus d'information ou entrevues, consulter le blog de l'événement sur le site de [L'association Communautaire de la Basse-Ville](http://www.lowertown-basseville.ca/blog/macdonald-gardens-heritage-celebration), (<http://www.lowertown-basseville.ca/blog/macdonald-gardens-heritage-celebration>) courriel [MGPark2017@gmail.com](mailto:MGPark2017@gmail.com), ou contactez Thierry Harris au 613-244-0641.